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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges, senest til EM2019, at frem-

lægge en evaluering af gældende erhvervsfremmeordninger. Evalueringen skal afdække i hvor høj 

grad de nuværende ordninger fremmer fremvæksten af nye virksomheder og brancher. Evalue-

ringen skal endvidere afdække nuværende rammevilkår for erhvervslivet og komme med forslag 

til mulige justeringer og optimeringer af de gældende ordninger samt rammevilkårene generelt 

med baggrund i de hidtidige erfaringer. Naalakkersuisut opfordres til, at inddrage erhvervslivet 

tæt under udarbejdelsen af evalueringen.  

 (Aleqa Hammond, Nunatta Qitornai) 

 

 

Mute Bourup Egede fra Inuit Ataqatigiit ønsker en evaluering af gældende erhvervsfremmeordnin-

ger. 

 

Vi kan starte med at sige, at endnu engang en anden redegørelse. Det er ikke at bane vej ved kun at 

have et formål med at lave redegørelser. 

 

Forslagsstilleren siger, at man skal stoppe lidt op og se de reelle ting, som kører allerede. Denne 

udtalelse er vi ikke enige i. Vi mener, at i stedet for at stoppe lidt op, bør vi bane vej for at fortsætte 

med at udvikle erhvervet, og vi bør at bruge al kraft på at få de store erhvervshjul til at køre.  

 

Vi skal øge fiskerimulighederne. Vi har klare meldinger om, hvad fiskerne mener. Nye fiskeområdet, 

tilstrækkelige kvoter, konkurrencedygtige priser, tilstrækkelige indhandlingssteder, tilstrækkeligt 

arbejdskraft samt en klar politik er, hvad vi mangler. 

 

Turismeaktørerne har en klar melding. Gøre tilgængelighede lettere med bedre lufthavne, hurtig 

adgang til destinationen, mange oplevelsesprodukter, bedre havneforhold, fleksibel trafik samt en 

klar erhvervspolitik er, hvad vi mangler. 

 

At service dem, der ønsker at drive mineraludvinding, forberedelse af arbejdskraft, klare ramme, 

god basis for observatører, etablering transportmuligheder, klare vilkår for afgifter og lignende er 

ting, som skal arbejdes for, er, hvad vi mangler. 

 

Klare rammer for erhverv indenfor kulturen, som man kan støtte op om, stabil indtægt, gode værk-

steder, stabil produktion samt øgning af brugere, som også ønskes øget, og ikke mindst investerin-

ger langt ud i fremtiden mangler. 

 

https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf
https://ina.gl/dvd/EM2018/pdf/media/2537204/pkt149_em2018_bf33_rammevilkaar_for_erhvervslivet_mube_inuit_ataqatigiit_rettblad_da.pdf


Nunatta Qitornai  
Inatsisartuni 

Side 2 af 2 
 

De helt eller delvist offentligejede virksomheder laver årlige rapporter, og med det som baggrund, 

at de klart melder om det, de har opnået, deres udfordrende vilkår samt klare meldinger om deres 

klare mål i fremtiden. 

 

Andre erhvervsdrivende har kontinuerlige muligheder via deres organisation eller forening, da de 

bliver hørt om deres udfordringer. 

 

Jeg har svært ved at se, hvad forslagsstillernes formål er med at stoppe lidt op, ligesom jeg ikke 

rigtigt kan se, hvad redegørelsen skal bruges til. 

  

Vi vil hellere bruge kræfterne på innovation, vi vil hellere bruge pengene til at lave en redegørelse 

til innovation og vi vil også bruge pengene på at få udvikle erhvervet kommunalt. 

 

Vi modargumenterer ikke overfor forslagsstillerne. Det er nødvendigt at interessere sig for erhverv 

samt udvikle det, men vi mener ikke, at dette vil kunne nås ved at lave en redegørelse. Derfor kan 

vi ikke støtte forslaget. 

 

 


